

شركة الكم للاتصالات وتقنية المعلومات (V2) توقع اتفاقية إطارية لتقديم خدمات الحوسبة السحابية للجهات الحكومية مع هيئة كفاءة الإنفاق والمشروعات الحكومية

الرياض، المملكة العربية السعودية - 11 نوفمبر 2024: أعلنت شركة الكم للاتصالات وتقنية المعلومات (V2)، إحدى الشركات الرائدة في مجال الحوسبة السحابية وتقنية المعلومات والمصنفة من الفئة "ج" من هيئة الاتصالات والفضاء والتقنية (CST)، عن توقيعها اتفاقية إطارية لتقديم خدمات الاستضافة السحابية للجهات الحكومية في المملكة مع هيئة كفاءة الإنفاق والمشروعات الحكومية. تأتي هذه الاتفاقية في إطار الجهود الرامية لدعم التحول الرقمي وتوحيد معايير الخدمات الحكومية السحابية، ما يساهم في تعزيز كفاءة الإنفاق الحكومي، وتحقيق الاستفادة في إدارة المشتريات.

تم توقيع الاتفاقية خلال فعاليات منتدى كفاءة الإنفاق، المقام في مدينة الرياض خلال الفترة من 11 إلى 12 نوفمبر 2024، برعاية معالي وزير المالية الأستاذ محمد بن عبدالله الجدعان، رئيس مجلس إدارة هيئة كفاءة الإنفاق والمشروعات الحكومية. ويعد المنتدى الأول من نوعه في المملكة، حيث استضاف عدداً من كبار القيادات الحكومية ونخبة من المتخصصين لمناقشة آفاق تعزيز كفاءة الإنفاق وجودة المشاريع الحكومية.

وجرت مراسم توقيع الاتفاقية بحضور معالي محافظ هيئة الحكومة الرقمية معالي المهندس أحمد بن محمد الصويان، والرئيس التنفيذي لهيئة كفاءة الإنفاق والمشروعات الحكومية سعادة المهندس عبدالرزاق بن صبيح العوجان، والرئيس التنفيذي للمركز الوطني لنظم الموارد الحكومية سعادة المهندس يوسف بن عبدالرحمن الحرقان، والرئيس التنفيذي لشركة الكم للاتصالات وتقنية المعلومات (V2) المهندس محمد بن وجدي الخروف

السوق الإلكتروني لمنصة اعتماد ودوره في تسريع الإجراءات الحكومية

تتيح الاتفاقية الإطارية لشركة الكم للاتصالات وتقنية المعلومات (V2) عرض خدماتها السحابية عبر السوق الإلكتروني التابع لمنصة اعتماد لتقديم الخدمات الألية لوزارة المالية، ما يمكن الجهات الحكومية من إصدار أوامر الشراء المباشر للمنتجات والخدمات المقدمة من V2 بسهولة وسرعة خلال مدة سريان الاتفاقية. ويأتي هذا التعاون ليؤكد حرص الهيئة على تسريع الإجراءات وتوحيد مواصفات المنتجات والخدمات، ما يساهم في تحسين جودة الخدمات الرقمية المقدمة من الجهات الحكومية.

وفي تعليق له، قال المهندس محمد بن وجدي الخروف، الرئيس التنفيذي لشركة الكم للاتصالات وتقنية المعلومات: "فخورون بهذا التعاون المثمر مع هيئة كفاءة الإنفاق والمشروعات الحكومية، والذي يجسد التزامنا بدعم جهود التحول الرقمي في المملكة وتحقيق أهداف رؤية 2030. من خلال هذه الاتفاقية، سنسهم في تحسين جودة الخدمات الحكومية السحابية وتوفير حلول مخصصة وفعالة للجهات الحكومية تساهم في رفع كفاءة الإنفاق وتسريع الإجراءات".

مساهمة القطاع الخاص وتعزيز بيئة تنافسية عادلة

تمثل الاتفاقية الإطارية خطوة هامة في تعزيز مشاركة القطاع الخاص في تقديم الخدمات الحكومية الرقمية، حيث تسعى هيئة كفاءة الإنفاق والمشروعات الحكومية من خلالها إلى خلق بيئة تنافسية عادلة بين مزودي خدمات الحوسبة السحابية، ما يتيح للجهات الحكومية خيارات واسعة من الحلول المتقدمة والمبتكرة. إضافةً إلى ذلك، تتيح الاتفاقية للقطاع الخاص فرصاً جديدة لدعم مسيرة التحول الرقمي في المملكة وتنمية المحتوى المحلي.

نبذة عن هيئة كفاءة الإنفاق والمشروعات الحكومية

تأسست هيئة كفاءة الإنفاق والمشروعات الحكومية بموجب قرار مجلس الوزراء الصادر في 23 فبراير 2021م (11 رجب 1442هـ) بقرار رقم (389)، حيث تم دمج البرنامج الوطني لدعم إدارة المشروعات والتشغيل والصيانة في الجهات العامة (مشروعات) مع مركز تحقيق كفاءة الإنفاق ليصبح هيئة متخصصة تهدف إلى تعزيز كفاءة الإنفاق الحكومي.

تتولى الهيئة العديد من المهام الأساسية التي تشمل وضع السياسات والاستراتيجيات والمعايير الخاصة بكفاءة الإنفاق، ومراجعة مبادرات وبرامج الجهات الحكومية لضمان مواءمتها مع أهداف الكفاءة، وكذلك دراسة التأثيرات المالية طويلة الأجل على المشاريع والبرامج الحكومية. كما تسعى الهيئة إلى التنسيق مع الجهات الحكومية لتشكيل فرق عمل متخصصة تهدف إلى تحسين جودة المشاريع والمبادرات الحكومية، ووضع معايير وآليات لإدارة وتخطيط المشروعات الحكومية.

نبذة عن شركة الكم للاتصالات وتقنية المعلومات (V2)

تأسست شركة الكم للاتصالات وتقنية المعلومات (V2) عام 2006، وتعد من رواد تكنولوجيا الحوسبة السحابية في المملكة العربية السعودية والمنطقة. تتميز الشركة بتقديم حلول مبتكرة في مجالات السحابة، والخدمات المدارة، والخدمات الاحترافية، وتهدف إلى دعم الشركات والمؤسسات الحكومية بأحدث التقنيات لتحقيق كفاءة عالية في العمليات وتعزيز الإنتاجية.

في عام 2018، أطلقت الشركة خدمات "V2 Cloud"، كأول سحابة عامة محلية في المملكة، والتي توفر للجهات الحكومية والشركات حلولاً مخصصة وقوية تدعم احتياجات الأعمال الرقمية المتنامية في المنطقة. كما تتمتع الشركة بتصنيف الفئة "ج" وهو الأعلى من هيئة الاتصالات والفضاء والتقنية، مما يؤهلها للتعامل مع للبيانات المصنفة بأنها سرية للغاية للقطاع الحكومي وفقاً لأعلى معايير الأمان والحماية.

للمزيد من المعلومات: www.v2.com.sa

Virtual Vision (V2) Signs Framework Agreement with the Government Expenditure & Projects Efficiency Authority to Provide Cloud Computing Services for Government Entities

Riyadh, Saudi Arabia - November 11, 2024: Al-Kam Telecommunications and IT Co. a leading cloud computing and IT solutions provider and the owner of the trademark Virtual Vision (V2), classified as Class "C" by the Communications, Space, and Technology Commission (CST), announced the signing of a framework agreement to offer V2 Cloud services for government entities in Saudi Arabia with the Government Expenditure & Projects Efficiency Authority. This agreement aims to support the national digital transformation efforts, streamline government cloud service standards, and enhance procurement sustainability and efficiency.

The agreement was signed during the Expenditure Efficiency Forum held in Riyadh from November 11 to 12, 2024, under the patronage of His Excellency the Minister of Finance, Mr. Mohammed Bin Abdullah Al Jadaan, Chairman of Government Expenditure & Projects Efficiency Authority. As the first forum of its kind in Saudi Arabia, it brought together senior government officials and experts to discuss strategies for maximizing spending efficiency and improving the quality of government projects.

The agreement was signed in the presence of His Excellency Eng. Ahmed bin Mohammed Alsuwaiyan, Governor and Board Member of the Digital Government Authority (DGA), His Excellency Eng. Abdul Razzaq bin Sobhi Al-Aujan, CEO of the Government Expenditure & Projects Efficiency Authority (EXPRO), His Excellency Eng. Yousef bin Abdulrahman Al-Hargan, CEO of the National Center for Government Resource Systems (NCGR), and Eng. Mohammed bin Wajdi Al-Kharouf, CEO of Al-Kam Telecommunications and IT Co. (V2).

Expanding Efficiency with the Etimad Electronic Marketplace

Under this agreement, V2 Cloud services will be available on the Etimad electronic marketplace, the automated procurement platform managed by the Ministry of Finance, enabling government entities to expedite and simplify the purchase of V2 Cloud products and services directly throughout the agreement's term. This collaboration reaffirms the authority's commitment to accelerating procurement processes, standardizing service specifications, and ultimately enhancing the quality of digital services available to government entities.

Commenting on the agreement, Eng. Mohammed Al-Kharouf, CEO of Al-Kam Telecommunications and IT Co. (V2), stated: "We are honored to collaborate with the Government Expenditure & Projects Efficiency Authority to support Saudi Arabia's digital transformation and help achieve Vision 2030 goals. Through this agreement, we are committed to improving the quality of government cloud services and delivering tailored, efficient solutions that enhance expenditure efficiency and streamline processes for our government clients."

Empowering the Private Sector and Fostering a Competitive Landscape

The framework agreement marks a significant step in encouraging private sector participation in the provision of digital services for government entities. The Government Expenditure & Projects Efficiency Authority is committed to fostering a competitive environment for cloud service providers, offering government entities a diverse range of advanced, innovative solutions. Additionally, the agreement creates new opportunities for the private sector to support the Kingdom's digital transformation and drive local content development.

About the Government Expenditure & Projects Efficiency Authority (EXPRO)

The Government Expenditure & Projects Efficiency Authority was established by the Council of Ministers' decision on February 23, 2021 (11 Rajab 1442 AH) under decision No. (389), which included merging the National Program to Support Project Management and Operation and Maintenance in Public Entities (Mashroat) with the Expenditure Efficiency Achievement Center, transforming the center into the Spending Efficiency and Government Projects Authority.

The authority's core functions include developing spending efficiency policies, reviewing government programs to ensure alignment with efficiency goals, assessing long-term financial impacts of projects, and coordinating with government entities to form task forces dedicated to improving the quality and planning of government projects.

About Al-Kam Telecommunications and IT Co. (V2)

Founded in 2006, Virtual Vision (V2) is a pioneering provider of cloud computing solutions in Saudi Arabia and the region. V2 specializes in innovative cloud, managed, and professional services, offering government and business clients cutting-edge technology solutions designed to maximize operational efficiency and productivity.

In 2018, V2 launched "V2 Cloud," the first locally hosted public cloud in Saudi Arabia, providing government entities and enterprises with robust, customized solutions to meet the growing demands of digital business. Classified as Class "C" by the Communications, Space, and Technology Commission (CST), V2 is certified to handle Top secret classified government data, adhering to the highest security and protection standards.

For more information: www.v2.com.sa